
Referat 
Kulturrådet  

Ordinært møde og arbejdsmøde Kulturrådet - Fredag d. 11. august kl 16 – 
22.00 på Rampelys 
 
Tilstede: Bente, Michael, Troels, JeJe, Karsten, Steen, Erling, Klaudiusz, Tommy og Rebecca 
Referent: Rebecca 

1. 16.00 Velkommen – godkendelse af referat fra sidste møde (udsendt på mail 8.6.) 
 
- Referatet godkendes eOer ønskede ændringer 

2. Indskydelser 
 
- Referater 
Vi arbejder med to referater. Et internt og mere detaljeret“arbejdsreferat” samt et offentligt og 
anonymiseret referat Tl hjemmesiden. 
 
- Hjemmesiden 
Der mangler et referat fra sidste generalforsmaling på hjemmesiden. (Eller så er den ikke tydeligt lagt 
ind) 
+ Link Tl videresending for ansøgere Tl De Frie Kulturelle Midler virker ikke.  
 
- InvitaTon fra kulturkonsulent i Ikast-Brande 
Vi har fået Tlsendt en invitaTon Tl noget Kunst-I-Byrummet-lignende arrangement i Ikast-Brande. 
Sendt invitaTonen videre mod billedkunstnere i Silkeborg. 
 
- Kulturelle Samråd Årsmøde 
d. 24 sep. på fyn. Meld ind Tl Bente hvis du ønsker at deltage. 

3. Behandling af indkomne ansøgninger. 
 
- Silkeborg Spejderhistoriske Forening 
Der bliver søgt penge Tl at producere en bog om spejdernes historie. 
"Hører spejderforeningen under kultur eller under friTd?”  
Bogen der ansøges om, handler primært om det historiske ved spejderforeningen, og derfor hører 
den under kultur. 
 
Kulturrådet anbefaler at støJe ansøgningen. 

4. DrøDelse af Kulturrådets budgetudtalelse – forslag vedlagt 
 
Bente tager kommentarerne med i redigeringsprocessen af Kulturrådets udtalelse.  
Udtalelsen bliver sendt rundt pr. mail Tl bestyrelsen inden at den bliver afleveret. 



 

5. PræsentaHon af forslag Hl årsplan for vores møder – forslag vedlagt.  
Evt justering og beslutning 
11 årlige møder. 2 af møderne er længere arbejdsmøder, hvor vi går i dybden med vores planer for 
det kommende år, kommunal kulturpoli>k eller andre emner. 2 af de ordinære møder holdes udenfor 
8600. 
 
Bente og Michael har sendt et forslag ud om en årsplan for Kulturrådet. 
Det indebærer bl.a.: 
- 2 længere arbejdsmøder årligt (som deJe). 
- mindst 2 møder aeoldes udenfor Silkeborg by (f.eks Them, Gjern eller Kjellerup). 
- Nytårskur ønskes genoptaget. 
- Generalforsamling i marts. 
- Kulturmøde på Mors (fælles ekskursion)  
- 1 årligt medlemsmøde for rådets medlemmer 
- Dialogmøde med udvalget (Erling” kan man flyJe deJe Tl foråret, stedet for eOeråret eOer at 
budgeJene er lagt) 
- Julefrokost i december 
- Nyhedsbrev (Ingen synes om nyhedbrevs-opgaven) 
 
- DriOTlskud 
Vores driOTlskud er sat Tl 18.000 kr for 2024, hvilket gør det svært at realisere rådets formål.  
Derfor bliver der forslået at vi søger om 65.000 kr. for 2024. Forslaget Tl årsplanen kan ikke realiseres 
for 18.000,-. 
Hvis kommunen ikke vil imødekomme et højere budget for rådet, må vi lave en skraldet plan-b for 
årsplanen. 
 
Konklusion: 
Vores midler rækker ikke Tl at få udfyldt visionsnotatet, derfor søger vi kommunen om en større 
støJe. EOer imødekommelse eller afslag må vi ligge den endelige årsplan, så vi ved hvad vi har at 
gøre med. 
 

6. De frie midler – vores ønsker Hl kriterier og ansøgningsprocedure 
 
- Retningslinjer (Revision) 
- Bagatelgrænse når der bliver søgt om små beløb 
- Hvornår er kriterierne blevet ændret sidst? (De matcher ikke de gamle) 
 
Bente samler vores punkter fra vores interne “workshop” og sender dem ud. 
 

7. Punkter Hl septembermødet 
Vi samler punkter, der er udsprunget af deDe møde samt punkter, vi allerede nu kan se, at der er 
behov for at arbejde med 
- kommunika>on med medlemmer 
- vedligeholdelse af medlemskartotek 



- medlemsmøde? 
- opgavebeskrivelser for de enkelte poster i rådet? 
- forretningsorden for kulturrådet? 

8. Evaluering af mødet, uformelle snakke og oprydning 
 
Alle har en god oplevelse af et længere arbejdmøde som deJe. Det er godt at have Td Tl at fordybe 
sig, og lære hinanden bedre at kende over et målTd. 
Måske er en fredagaOen ikke det opTmale Tdsrum. 
 
Alt i alt var det en god oplevelse. 


